
Referat, DH Dragør 13. november 2018 kl. 16.00 – 19.30.
Aktivitetshuset Wiedergården, Det Kreative

Tilstede: Jeanet, Tonny, Britt, Palle, Edith, Winnie, Birgit, 
Gerd.

Fraværende: Svend, Birthe.

Dagsorden:

1 Godkendelse af dagsorden. Godkendt.

2 Formel godkendelse af referat fra 16. oktober 2018. 
Godkendt.

3 Ældretopmøde
D. 28.11 er der indkaldt til ældretopmøde. Jeanet har sagt
ja til at stå i en bod, da det er vigtigt at gøre opmærksom
på DH Dragør. Edith har haft tilmeldt sig, men kommunen
har  ikke  bekræftet  hendes  tilmelding.  At  dette  møde
afholdes ændre ikke på DH Dragørs ønske om at få et
handicap  topmøde.  Palle  understregede  at  evt.  nye
medlemmer skal være medlem af en handicapforening for
at kunne blive medlem af DH Dragør.

4 Hjemmesiden
De nye datoer for handicaprådsmøder er rettet på 
forsiden. Da navnet på den vedhæftede fil hedder marts, 
skal denne slettes og en ny vedhæftes.

5 Økonomi ved Palle
Saldo d. 16.10.2018  24.533,27
Udgifter Møde 420,00Kr. 
Kørsel 176,99. 
Kaffe og kage til Rene 24,00 Kr. 
Tilbagebetaling paragraf 18. 9.850,00 Kr. 
Saldo d. 12.11.2018. 14.062,28. 



Udgift i perioden 16.10. til 12.11.2018 er 10.470,99
Der skal holdes øje med om §18 midlerne pludselig bliver 
tilbageført.
Alle regninger fra i år skal afleveres til Palle inden d 20. 
december, så regnskabet kan blive afsluttet rettidigt.
Jeanet tager kontakt til banken for at høre om hvorvidt, det
kan ændres at det er to i stedet for en person alene, der 
kan hæve fra kontoen.

6 Meddelelser fra eksterne råd:
- Folkeoplysningen. Næste møde bliver 12. dec. Vi skal 
være opmærksom på, om hvorvidt vi kan bruge egne 
midler til hjælpemidler i svømmehallen.
Tonny deltager i stedet for Palle.

 - Handicaprådet. Jeanet har haft 2 møder med Peter 
Læssøe i fht. hvordan handicapmidlerne kan anvendes. 
Det er blevet besluttet at en del af pengene skal bruges til 
en ny dørpumpe i Hollænderhallen og afmærkning. Peter 
Læssøe vil undersøge om restbeløbet kan overføres til 
næste år og bruges til bedre tilgængeligheden til stranden 
fremfor de førnævnte cykelstativer.
Winnie satte spørgsmål ved om man med tilgængelighed 
mener på mormorstranden eller badeanstalten. Dette 
emne skal tages op igen i starten af 2019
Jeanet har talt med Peter Læssøe om man til næste møde
igen kan invitere en gæst til at komme og fortælle om 
tilgængelighed. Det kunne være en fra Stevns 
svømmehal. Derudover har der været en drøftelse med 
Sten Jørgensen. Læs evt. referatet fra selve mødet for 
flere detaljer.
Jeanet har spurgt om man kan få gratis banetider, hvis 
man opretter en svømmeklub/forening, men har endnu 
ikke fået svar.
Britt blev bedt om at finde mailen frem, hvor forvaltningen 
beklagede, at DH Dragør ikke var blevet inviteret til det 
første møde.



- Brugerrådet Aktivitetshuset, Wiedergården 2
Morten Dreyer har kontaktet brugerrådet ift at få hængt 
billeder op, der ellers hænger på kommunen. Resultatet af
den forespørgsel kan ses i referatet fra Brugerrådet.
Skovturene bliver taget op på næste møde d 6. dec. Dito-
busser er med lift og koster kun 1.000 kr. end de busser, 
men hidtil har brugt. Palle anbefalede at handicappede 
skal kunne reservere de forreste pladser i bussen til dem 
selv og deres hjælpere.
Havegruppen har inviteret en foredragsholder til 15.000 kr.
Vennerne lovede at give en underskudsgaranti. 
Fremtiden for kedelhusets brug blev diskuteret.

- Infrastruktur udvalget
Nyt udvalg. Allan Holst har spurgt Jeanet om hun ønsker 
at sidde med i udvalget som repræsentant for 
handicappede. På en gå-tur bad Jeanet Henrik Aagaard 
om en forklaring på hvorfor, der parkeres både på 
handicappladserne ved havnen? Det er bestemt ikke 
meningen og pladserne vil blive flyttet. Derudover vil man 
undersøge om der kan komme flere handicap 
parkeringspladser i den gamle by og parkeringstiderne vil 
blive rettet til, så de bliver ens.  Den store grus parkering 
skal tages i brug og være 3-timers parkering. 
På næste møde går gå-turen til Bachersmindevej.

7 Kommende arrangementer
Gerd har taget kontakt til Beghuset ift mødet med 
Borgerforeningen d 14. januar 2019. Der er to trin op til 
hoveddøren, men ellers kun dørtrin på stueniveau når 
man først er kommet ind.

Palle har reserveret festsalen i Aktivitetshuset d 27. marts 
2019 fra kl. 12 – 15. En blind dame, der hedder Hanne 
Skipper, der mistede synet som 31-årig, kan komme og 
holde foredrag for 3.000 kr., - der bliver råd til en kop 



kaffe, hvilket passer til beløbet modtaget fra Sildens dag. 
Hanne Skipper vandt VM i foredrag (Valby mesterskabet). 
Palle ønsker, at informationen tager imod tilmeldinger til 
dette arrangement. Alt andet står Palle for.
Tonny mindede om at arrangementet også kan 
annonceres på infoskærmen.

8 Nye pkt til handicaprådet
Der er ikke lyd på krydset ved Krudttårnsvej/Søndre 
røsevej.
Den nye p-plads ved Wiedergården er blevet godkendt. 
Palle foreslog om muligheden for en fodgængerovergang 
samme sted kunne tages op (over Kirkevej).

9 Nye datoer for 2019
    - 8. januar 2019 – Brit kommer ikke.
    - 26. februar 2019 årsmøde
    - 30. april 2019
    - 6. august 2019
    - 8. oktober 2019
    - ? december 2019 (aftales senere)

10 Nye tiltag
Winnie har undersøgt at man godt kan ansøge sin 
kommune om at få post til døren. Det kan gøres på nettet 
med Nem Id.
Jeanet ønsker at DH Dragør og Handicaprådet får hver sin
folder og har udarbejdet et udkast til en folder til 
Handicaprådet. Jeanet vil fremlægge sit udkast på næste 
Handicaprådsmøde.
Palle nævnte, at mange ting nok kommer til at være ens i 
de to foldere. Palle foreslog, at teksten bliver sendt rundt 
til kommentering til alle i DH Dragør
Winnie foreslog, at Jeanet tager kontakt til andre 
kommuner ift. deres eventuelle foldere til inspiration.
Gerd sender teksten i den gamle folder rundt.



Jeanet fortalte, at nogle DH afd. også gør brug af egne 
kommuners hjemmesider. Se et evt. eksempel på Stevns 
kommunes hjemmeside.

11 Omgangstonen i afd.
Punktet blev primært til en diskussion imellem Jeanet og 
Gerd om bl.a. uenighed ift. maden til møderne og datoen 
for decembermødet.
Jeanet meddeler at mødet til december er aflyst i både 
2018 og 2019.
I stedet foreslår Jeanet en ”julefrokost” d 15. januar om 
eftermiddagen fra kl. 16. Jeanet prøver at reservere 
køkkenet.
Konklusionen på diskussionen blev,
 at vi skal være bedre til at tage evt. uenigheder op med 
hinanden.

12 Evt.
Palle synes, at Svend og Birthe skal slettes fra 
hjemmesiden, da de ikke har vist sig i 1,5 år. Jeanet tager 
først en snak med de to.

Referent: Gerd 


